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Jegyzőkönyv 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és 
Egészségügyi Bizottságának 2023. március 28. napján a Városháza Konferencia 
termében megtartott 3. rendes üléséről. 

Jelen vannak: Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai 
Agócs Lászlóné 
Füsti-Molnár István 
Hornyik László Károly 
Krausz Jánosné 
Bódi Szilvia 
Dr.Chomiak Waldemar 

a bizottság elnöke 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja Dr. Szabó Andrea 

Lencséné Szalontai Mária jegyzőkönyvvezető 
valamint a mellékelt jelenléti ív alapján. 

Agócs Lászlóné: 
Köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a bizottság 7 tagjából 6 fő jelen 
van, a bizottság határozatképes. Az ülést megnyitotta és javaslatot tett a napirendre 
a kiküldött meghívó szerint, valamint javasolta, hogy a jegyzőkönyvet az elnök mellett 
Krausz Jánosné bizottsági tag írja alá. 

Nyílt ülés: 
1. Szociális, valamint gyermekjóléti rendelet megalkotása (6) 
2. Szentesi Családsegítő Központ Alapító Okiratának módosítása (11) 
3. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje 2022. évi munkájáról szóló 

beszámoló 
4. Szentesi Családsegítő Központ 2022. évi munkájáról szóló beszámoló 
5. Szentes Város Gondozási Központja 2022. évi munkájáról szóló beszámoló 
6. Rekreációs támogatásról szóló szabályzat módosítása 
7. Új Esély Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 
8. Intézményi beszámolók 
9. Egyebek 

Megkérdezte, van-e valakinek javaslata a napirendre vonatkozóan. 
Megállapította, hogy más javaslat nem volt, kérte a bizottságot, aki a javasolt 
napirendet és a jegyzőkönyvet aláíró személyt elfogadja, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság a napirendet és az aláíró személyét 
egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

14/2023. (III.28.) Szoc. 
Tárgy: Napirend 



H A T A R O Z A T 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az ülés napirendjét az alábbiak szerint 
határozta meg: 

Nyílt ülés: 
1. Szociális, valamint gyermekjóléti rendelet megalkotása (6) 
2. Szentesi Családsegítő Központ Alapító Okiratának módosítása (11) 
3. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje 2022. évi munkájáról szóló 

beszámoló 
4. Szentesi Családsegítő Központ 2022. évi munkájáról szóló beszámoló 
5. Szentes Város Gondozási Központja 2022. évi munkájáról szóló beszámoló 
6. Rekreációs támogatásról szóló szabályzat módosítása 
7. Új Esély Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 
8. Intézményi beszámolók 
9. Egyebek 

A jegyzőkönyvet aláíró bizottsági tag Krausz Jánosné. 

1. Szociális, valamint gyermekjóléti rendelet megalkotása (6) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Fekete Csilla: 
Elmondta, hogy az anyag két rendelet megalkotását tartalmazza. A szükségességet 
az indokolja, hogy jogszabályi változás kivezette az „öregségi nyugdíjminimum" 
fogalmát és helyébe a „szociális vetítési alap" lépett. Ezeket át kellett vezetni a helyi 
szabályozásban is. A módosítások másik része pedig a támogatások 
jövedelemhatárainak megemelésére vonatkozik, amely már az elfogadott 
költségvetést figyelembe véve került meghatározásra. A gyermekjóléti rendeletbe 
pedig beépítésre került a családok átmeneti otthona külső férőhely kialakítására 
vonatkozó szabályozás, valamint a térítési díj meghatározása. 
Agócs Lászlóné: 
Megkérdezte kérdése, véleménye kinek van? Megállapította, hogy kérdés, vélemény 
nem volt. Kérte a bizottság tagjait, aki a rendeletek megalkotását elfogadásra 
javasolja, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság a rendeletek megalkotását egyhangúlag - 6 
igen szavazattal - elfogadásra javasolta és az alábbi határozatot hozta: 

15/2023. (III.28.) Szoc. 
Tárgy: Szociális, valamint gyermekjóléti rendelet megalkotása (6) 

4 



H A T A R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a „Szociális, valamint gyermekjóléti rendelet megalkotása" című előterjesztést és 
egyhangúlag a rendeletek elfogadását javasolja a Képviselő-testület számára. 

2. Szentesi Családsegítő Központ Alapító Okiratának módosítása 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Fekete Csilla: 
Elmondta, hogy az előbb említett családok átmeneti otthona külső férőhely 
kialakításához szükséges a szolgáltatói nyilvántartásba történő módosítás, amelyhez 
az alapító okiratban is be kell jegyezni az új telephelyet. 
(Dr. Szabó Andrea 13.08 perckor megérkezett a bizottsági ülésre, a bizottság 
létszáma 7 fő) 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a határozati javaslat elfogadását támogatja, 
szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a határozati javaslatot - 7 igen szavazattal-
elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

16/2023. (III.28.) Szoc. 
Tárgy: Szentesi Családsegítő Központ Alapító Okiratának módosítása 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a „Szentesi Családsegítő Központ Alapító Okiratának módosítása" című 
előterjesztést és egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

3. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje 2022. évi munkájáról 
szóló beszámoló 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy kiegészítés nem volt, megkérdezte, hogy a belső ellenőr által 
javasolt műanyag edények kiszámlázásával kapcsolatban van-e gond a szülőkkel és 
mennyibe kerül az edény? 

Szöllősi Ágnes: 
Válaszában elmondta, hogy nem jelentett semmi gondot, nem volt belőle probléma, , \ 
az edények 60,-Ft-ba kerülnek. 

(11) 

H A T Á R O Z A T 
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Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a beszámoló elfogadását javasolja, szavazatával 
jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a beszámolót egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal - elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

17/2023. (lll.28.)Szoc. 

Tárgy: Szentes Város Önkormányzat Bölcsődéje 2022. évi munkájáról beszámoló 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta a Szentes Város Önkormányzat Bölcsődéje 2022. évi munkájáról szóló beszámolót. 

1. A Bizottság az intézmény munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
Megállapítja, hogy az intézmény magas színvonalú szakmai munkájával 
maximális ellátást biztosít, tárgyi, személyi, működési, illetve szakmai feltételei 
megfelelnek a jogszabályokban előírtaknak. Az intézményben biztosított 
ellátások kielégítik az ellátotti szükségleteket, a helyi ellátórendszerbe 
maximálisan illeszkednek. 

A határozatról értesítést kap: 
1. Szentes Város Önkormányzat Bölcsődéje Vezetője Szentes, Vásárhelyi út 

2. 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda Helyben 

4. Szentesi Családsegítő Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy kiegészítés nem volt, tájékoztatta a bizottságot, hogy a márciusi 
Lakásügyi Bizottsági ülésen az a döntés született, hogy a bizottsági ülésre állandó 
meghívottként fogják meghívni a családsegítő munkatársát, mivel sok esetben fontos 
a közös gondolkodás. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a beszámoló elfogadását javasolja, szavazatával 
jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a beszámolót egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

18/2023. (III.28.) Szoc. 
Tárgy: Szentesi Családsegítő Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 



H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a Szentesi Családsegítő Központ 2022. évi munkájáról szóló beszámolót. 

1. A Bizottság az intézmény munkájáról szóló beszámolót elfogadja. Megállapítja, 
hogy az intézmény magas színvonalú szakmai munkájával maximális ellátást 
biztosít, tárgyi, személyi, működési, illetve szakmai feltételei megfelelnek a 
jogszabályokban előírtaknak. Az intézményben biztosított ellátások kielégítik az 
ellátotti szükségleteket, a helyi ellátórendszerbe maximálisan illeszkednek. 

A határozatról értesítést kap: 
1. Szentesi Családsegítő Központvezetője 6600 Szentes, Ady E. u. 10. 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda Helyben 

5. Szentes Város Gondozási Központ 2022. évi munkájáról 
beszámoló 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy kiegészítés nem volt. Javasolta, hogy a Baptista 
Szeretetszolgálat és a Gondozási Központ közösen gondolkodjon a házi 
segítségnyújtás vonatkozásában. Egységes árat kellene kialakítani a 
szolgáltatásban. 
Elmondta, hogy sokan keresik a „Gondos órával" kapcsolatban, mindenkit a 
Gondozási Központba irányít, hogy ott segítenek az internetes kitöltésben. Probléma 
ezzel kapcsolatosan, hogy az idősnek olyan személyt kell megadni, aki a közelében 
van (szomszéd, ismerős, családtag), de ilyet nagyon nehéz találni. 

Puskásné Halál Ágnes: 

Hozzátette, hogy tőlük teljesen független ez az ellátás. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a beszámoló elfogadását javasolja, szavazatával 
jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a beszámolót egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
19/2023. (lll.28.)Szoc. 
Tárgy: Szentes Város Gondozási Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a Szentes Város Gondozási Központ 2022. évi munkájáról szóló beszámolót. 

1. A Bizottság az intézmény munkájáról szóló beszámolót elfogadja. Megállapítja, 
hogy az intézmény magas színvonalú szakmai munkájával maximális ellátást 

H A T Á R O Z A T 



biztosít, tárgyi, személyi, működési, illetve szakmai feltételei megfelelnek a 
jogszabályokban előírtaknak. Az intézményben biztosított ellátások kielégítik az 
ellátotti szükségleteket, a helyi ellátórendszerbe maximálisan illeszkednek. 

A határozatról értesítést kap: 
1. Szentes Város Gondozási Központ Vezetője 6600 Szentes, Horváth Mihály 
u. 10. 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda Helyben 

6. Rekreációs támogatásról szóló szabályzat módosítása 

Agócs Lászlóné: 

Megkérte az irodavezetőt az előterjesztés ismertetésére. 

Fekete Csilla: 
Elmondta, hogy az anyag arról szól, hogy a 2019-ben létrehozott rekreációs 
támogatással kapcsolatosan a Szociális Iroda szeretné megköszönni az eddigi 
lehetőséget és a 2 fő részére adható támogatást szeretné felajánlani a két 
legnagyobb létszámú intézménynek. 
Dr. Chomiak Waldemar: 
2019-ben egy közös gondolkodás, és egy nagy munka után született meg ez a 
támogatási rendszer, ami véleménye szerint be is váltotta az akkori reményeket. 
Célja az volt, hogy próbálják megtartani a szociális területen dolgozókat az 
intézményekben és a hivatalban is. Akkor ez teljes körű egyeztetésen ment át, és 
mindenki egyetértett vele. 
Véleménye szerint inkább az okozna feszültséget, ha a szociális iroda munkatársai 
kikerülnének ebből a körből. Továbbra is azt támogatja, hogy az iroda munkatársai is 
részesüljenek rekreációs támogatásban. 

Bódi Szilvia: 
Ő is úgy gondolja, hogy a Szociális Iroda a szociális ellátórendszer része, és jogosan 
szerepelnek a támogatásban részesülők között. 

Agócs Lászlóné: 
Kompromisszumos javaslata volt, arra figyelemmel, hogy az Iroda létszáma a 
megállapítás óta egyébként csökkent, javasolta, hogy 1 fő maradjon az Irodánál, a 
másik pedig kerüljön a legnagyobb létszámú intézményhez, a Parkerdő Otthonhoz. 
Való igaz, hogy nagyon nehéz a munkájuk, a kliensek egyre ingerültebbek és rajtuk 
vezetik le a feszültséget. 

Hornyik László Károly: 

Megkérdezte az irodavezetőt, hogy megfelelő-e ez számukra? 

Fekete Csilla: Ha a bizottság így gondolja, megköszöni. 



Bódi Szilvia: 
Hozzátette még, hogy a szociális területen bármiiyen kérdés van, mindenki az 
Irodához fordul, nekik is jár a támogatás. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Még mindig nem tudja, hogy miért kell ezen változtatni. 

Fekete Csilla: 
Mélységében nem szeretne belemenni, hogy miért született meg az előterjesztés. 
Annyit hozzátett, hogy érződött a Hivatal falain belül, hogy miért kap ilyen támogatást 
a Szociális Iroda, hiszen a munkatársak köztisztviselők, és mások is jól dolgoznak 
más területeken, megteszik a maximumot. Ezt a feszültséget, differenciálást 
szeretnék elkerülni a továbbiakban. 

Elmondta, hogy mélységesen bosszantja a helyzet, mert véleménye szerint nem jó a 
megközelítés. Ez nem a hivatali dolgozók differenciálása, hanem az egységes 
szociális ágazat támogatása, amibe beletartozik a Szociális Iroda. Ilyen alapon az 
intézményekre is haragudhatnának pld. az egészségügyben dolgozók, az óvodai 
dolgozók. Hozzátette, hogy a szociális ágazat minden területen a legutolsó helyen 
kullog, és örül, hogy így döntött a bizottság, és fontos, hogy ezt egységesen kell 
kezelni. Megjegyezte, hogy az intézménye részéről nem is fogadta volna el a 
felajánlást és érti ugyan a helyzetet, de nagyon sajnálja. Nem jó, ha konfliktushelyzet 
van, de azt más eszközzel kell feloldani. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. Megkérte a bizottság tagjait a 
hozzászólásokat figyelembe véve, hogy ki javasolja azt, hogy a támogatás 
változatlan formában maradjon. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki ezzel egyetért, szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a rekreációs támogatásról szóló szabályzat 
módosítását nem javasolta és - 7 igen szavazattal- az alábbi határozatot hozta: 

20/2023. (lll.28.)Szoc. 
Tárgy: Rekreációs támogatásról szóló szabályzat módosítása 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága megtárgyalta a „Szociális területen dolgozó szakemberek rekreációjának 
támogatásáról szóló szabályzat" módosítására vonatkozó előterjesztést és 
egyhangúlag a jelenlegi szabályzat megtartását támogatta. 

7. Új Esély Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy kiegészítés, kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az intézmény beszámolóját tudomásul veszi, 

Gál Antal: 

H A T Á R O Z A T 

szavazatával jelezze. 



A Szociális és Egészségügyi Bizottság az intézményi beszámolót - 7 igen 
szavazattal- tudomásul vette, és az alábbi határozatot hozta: 
21/2023. (lll.28.)Szoc. 
Tárgy: Új Esély Központ 2022. évi munkájáról beszámoló 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
az Új Esély Központ 2022. évi munkájáról szóló beszámolót és azt tudomásul vette. 

A határozatról értesítést kapnak: 
1. Új Esély Központ Szentes, Vásárhelyi út 56. 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda 

8. Intézményi beszámolók 

Agócs Lászlóné: 
A beszámolók előtt megköszönte az intézményeknek, hogy a március 24-én 
megszervezett Szépítsük meg Szentest akcióban nagyon sokan részt vettek. 850 fő 
gyűjtötte a szemetet. 
Elmondta, hogy a Képviselő-testület elfogadta a 2mFt-os bizottsági keretet, kérte, 
hogy akinek olyan halaszthatatlan problémája van, amit ebben a félévben meg kell 
oldani, azt kérje. Ragaszkodik ahhoz, hogy karácsonyra ennek a felét tartalékolják. 

Megállapította, hogy az intézményi beszámolók kapcsán a Bölcsődével 
kapcsolatosan nem volt felvetés. 

Füsti-Molnár István: 
Megjegyezte, hogy nagyon büszke a város jól működő szociális ellátórendszerére, és 
arra is, hogy a szakemberek részt vesznek jogszabályok kidolgozásában. Olvasta, 
hogy a Családsegítő Központ is készített javaslat csomagot a Belügyminisztérium 
részére, kérte az intézményvezetőt, hogy röviden tájékoztassa a bizottságot ennek a 
lényegéről. 

Gál Antal: 
Elmondta, hogy több törvény módosítására tettek javaslatot, ami a Magyar 
Gyermekjóléti Szolgálatok Országos Egyesülete útján jut el a jogalkotóhoz, aminek 
egyébként Ő az alelnöke. 

Fontos feladat, hogy meg kell erősíteni a gyermekvédelmet, így szakmai javaslatokat 
tettek, valamint felhívták a figyelmet a szakemberek helyzetére, mivel a szociális 
szakma nagyon elmaradt a fizetések tekintetében is, és ezt nem az 
önkormányzatoknak kell megoldani, hanem központi megoldás szükséges. 
Példaként említette azt is, hogy a szociális szakemberek is közfeladatot ellátó 
személynek minősülnek, de például a jogszabályi felsorolásból is véletlenül 
kimaradtak. 

H A T Á R O Z A T 
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Agócs Lászlóné: 

A vezetői pótlék hány éve változatlan? 

Gál Antal: 
Gyakorlatilag 18 éve változatlanul 20 eFt. Akkor az a bér 1/3-a volt, ami most 3-5 %-
ot tesz ki. 
Dr. Chomiak Waldemar: 
A Parkerdő Otthon kapcsán megkérdezte, hogy van-e még rühes megbetegedés, 
van-e covidos elláttotjuk, és van-e fejlemény a rendőrségi eljárási ügyben? 

Mihály Gáborné: 
Elmondta, hogy decemberben volt rühes megbetegedés, kórházi ellátásból tért 
vissza a lakó. Megtörtént a teljes fertőtlenítés. Covidos betegük jelenleg nincs. 
Folyamatosan tesztelnek, az ÁNTSZ-nek folyamatosan jelentenek, a munkatársakról 
azonban a háziorvosok nem jelentenek. 
A gondatlan veszélyeztetés ügyében indult eljárás jelenleg is folyik, jelenleg az 
orvosokat vizsgálják. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az intézményi beszámolókat elfogadja, szavazatával 
jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az intézményi beszámolókat - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

22/2023. (lll.28.)Szoc. 
Tárgy: Intézményi beszámolók 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
az intézményi beszámolókat és azokat egyhangúlag elfogadta. 

3.Egyebek 

Bódi Szilvia: 
Tájékoztatta a bizottságot, hogy az iskolák jelzése alapján nagyon sok térítési díj 
hátralék van, amivel gyakorlatilag nem tudnak mit kezdeni. Kérdése arra irányult, 
hogy mit lehet ezekkel kezdeni, esetlegesen adósságkezelés keretében lehet-e 
ezeket kezelni? 

Fekete Csilla: 
Elmondta, hogy az adósságkezelés a rezsiköltségek rendezésére van. Az étkezési 
hátralékokat esetleg napközi térítési díj támogatás keretein belül lehet támogatni. 
Ehhez meg kell vizsgálni a család jövedelem viszonyait. 

H A T Á R O Z A T 
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Vida-Szűcs Istvánná: 
Elmondta, hogy most veszik át folyamatosan az iskolatitkároktól a feladatot, látják, 
hogy jelentős hátralékok vannak. 

Krausz Jánosné: 
Elmondta, hogy számára ez nagyon felháborító, hiszen olyan emberek, akik élnek a 
város nyakán, életükben nem dolgoztak, de van 4-5, sőt több helyen még több 
gyermek, és elvárják, hogy a város álljon helyt helyette mind a lakáshelyzet 
megoldásában és minden másban. Ha pedig a város nem segít, akkor pedig 
szidalmazza az önkormányzatot. 

Bódi Szilvia: 
Kiegészítette, hogy vannak egyedülálló szülők is, akik sok esetben a megemelkedett 
rezsiköltségek miatt nem tudják rendezni a térítési díjat. 

Gál Antal: 
A rezsiköltségek kapcsán megjegyezte, hogy nagyon nehéz pld. a gázszolgáltatóval 
a kapcsolatot felvenni, nem lehet őket elérni, telefont nem veszik fel, az irodába nem 
lehet bejutni. 

Krausz Jánosné: 
Megerősítette az előzőeket. Egy órát várt, hogy sorra kerüljön, de közölték vele, hogy 
azt itt nem lehet intézni, kapott telefonszámot, amit nem vesznek fel, írt emailt két és 
fél hete és választ még kapott. 

Puskásné Halál Ágnes: 
Tájékoztatta a bizottságot a Gondos órához kapcsolódóan, hogy jelenleg van 3-4 
készülékük szabad, ha valakit érdekel. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény, hozzászólás nem volt, megköszönte a 
részvételt és a nyílt ülést 13:53 órakor bezárta. 

K.m.f. 

bizottsági tag 
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